
 

 

Rada Národního parku Šumava 
 

Zápis z jednání Rady NPŠ ze dne 30. června 2023 

(schválený) 

 

 

Místo zasedání – Hotel Zlatá hvězda, Vimperk 

Přítomno:  37 členů Rady, 6 pověření plnou mocí, 43 celkem hlasujících  

Hosté: viz prezenční listina 

 

Zapisovatel: Ing. Blanka Műllerová 

 

Zahájení:  10:10 hodin 

Ukončení: 14:10 hodin  

 

Program 

1. Zahájení, volba předsedy a místopředsedy, schválení zápisu z minulého jednání a 

projednání programu aktuálního jednání  

2. Návrh nového Jednacího a Organizačního řádu Rady NPŠ 

3. Informace o naplňování dlouhodobých cílů na základě schválených Zásad péče o 

Národní parku Šumava 

4. Informace o procesu projednávání návrhu klidových území 

5. Informace o plnění projektu Life for Mires 

6. Různé 

 

Jednání Rady NP Šumava (dále jen „Rada“) zahájil ředitel Správy Národního parku Šumava 

Mgr. Pavel Hubený. Představil co je vlastně Rada a požádal o minutu ticha za zesnulého Ing. 

Antonína Schuberta (dlouholetého člena Rady za obec Modrava). Dále bylo členům Rady 

představeno, jakým způsobem se při jednání hlásí do diskuze a jakým způsobem se hlasuje. 

Poté bylo slovo předáno RNDr. Janu Zahradníkovi, aby jako nejstarší člen Rad jednání vedl 

při volbě nového předsednictva a naplnění bodu 1. programu jednání Rady. 

 

Před zahájením volby předsedy Rady NPŠ se všichni přítomní členové navzájem představili. 

Dále byl pan ředitel Správy požádán, aby vysvětlil, jakým způsobem Radu rekonstruoval a 

proč není v Radě jmenován pan Picek. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

1. Zahájení, schválení zápisu z minulého jednání a programu dnešního jednání  
Podklady: pozvánka na jednání Rady NPŠ, zápis z jednání Rady NPŠ ze dne 24. 3. 2022 

 

Hlasování o návrhu ověřovatele zápisu:  

Ověřovatelé zápisu: Jan Voldřich, DiS., Prof. Ing. Hana Šantrůčková, CSc. 

Výsledek hlasování:  43 pro, 0 proti, 0 zdržel  

Návrh byl schválen.  

 

Hlasování o návrhu členů návrhové komise pro Usnesení Rady NPŠ: 

Zapisovatelé Usnesení: Ing. Petr Najman, Prof. RNDr. Jaroslav Vrba, CSc., Ing. Ladislav 

Macka      

Výsledek hlasování:  42 pro, 0 proti, 1 zdržel  

Návrh byl schválen. 

 

Hlasování o návrhu programu dnešního jednání Rady:  

Do bodu různé doplněna informace o projektu usměrňování turistického ruchu  

Výsledek hlasování: 43 pro, 0 proti, 0 zdržel  

Návrh programu byl schválen ve výše uvedeném znění, do bodu různé doplněna 

informace o projektu usměrňování turistického ruchu. 

 

Volba předsedy Rady NPŠ 

Za Svaz Šumavských obcí je navržen kandidát Martin Hrbek 

Výsledek hlasování: 40 pro, 1 proti, 2 zdržel 

Novým předsedou Rady je zvolen Martin Hrbek. 

 

Dále řídil jednání nově zvolený předseda Rady Martin Hrbek 

 

Volba místopředsedy Rady NPŠ 

 

Za Svaz Šumavských obcí je navržen kandidát Ing. Ladislav Macka  

Výsledek hlasování: 18 pro, 16 proti, 9 zdržel 

Návrh nebyl přijat. 

 

Další navržený kandidát Prof. RNDr. Jakub Hruška, CSc. 

Výsledek hlasování: 27 pro, 13 proti, 3 zdržel 

Novým místopředsedou Rady je zvolen Prof. RNDr. Jakub Hruška, CSc. 

 

Hlasování o schválení zápisu z jednání Rady NPŠ ze dne 24. 3. 2022 

Výsledek hlasování: 42 pro, 0 proti, 1zdržel 

Zápis z jednání Rady NPŠ ze dne 24. 3. 2022 byl schválen.  

 

2. Návrh nového Jednacího a Organizačního řádu Rady NPŠ 

Podklady: návrh nového Jednacího a Organizačního řádu  

 

Byla projednávána možnost ponechání Výkonného výboru Rady NPŠ jako výkonného orgánu 

Rady. Dalším návrhem bylo místo výkonného výboru ustanovit rozšířené předsednictvo.  

 

Svaz Šumavský obcí a prof. Hruška zaslali své připomínky k jednacímu i organizačnímu řádu. 

O jejich vypořádání Rada diskutovala a na podnět zástupce JčK F. Talíře navrhla ustavení 

pracovní skupiny. Přípravou návrhu nového jednacího a organizačního řádu bude pověřena 



 

pracovní skupina ve složení předseda, místopředseda, zástupce Jihočeského kraje, zástupce 

Plzeňského kraje, Ing. Jana Hrazánková, Prof. Ing. Hana Šantrůčková, CSc., Prof. RNDr. 

Jaroslav Vrba, CSc. 

 

 

Hlasování o návrhu zřídit pracovní skupinu pro aktualizaci Jednacího a Organizačního 

řádu Rady NPŠ 
Výsledek hlasování: 40 pro, 1 proti, 2 zdržel  

Návrh byl schválen. 

 

Členy pracovní skupiny jsou navrženi: předseda, místopředseda, zástupce Jihočeského kraje, 

zástupce Plzeňského kraje, Ing. Jana Hrazánková, Prof. Ing. Hana Šantrůčková, CSc., Prof. 

RNDr. Jaroslav Vrba, CSc. 

 

Hlasování o členech pracovní skupinu pro aktualizaci Jednacího a Organizačního řádu 

Rady NPŠ 
Výsledek hlasování: 43 pro, 0 proti, 0 zdržel  

Návrh byl schválen. Členy pracovní skupiny jsou: předseda, místopředseda, zástupce 

Jihočeského kraje, zástupce Plzeňského kraje, Ing. Jana Hrazánková, Prof. Ing. Hana 

Šantrůčková, CSc., Prof. RNDr. Jaroslav Vrba, CSc. 

 

 

 

 

 

3. Informace o naplňování dlouhodobých cílů na základě schválených Zásad péče o 

Národní parku Šumava (Kozel)  

Podklady: prezentace naplňování dlouhodobých cílů v MPŠ 

 

V prezentaci zazněly informace o dlouhodobých cílech v NP Šumava, zonaci Národního 

parku Šumava (cca 28% přírodní zóny), Zásadách péče o NP Šumava (stanovují cíle 

národního parku např. do roku 2036  - 52,3 % přírodní zóny), kůrovcové situaci v lesích NP 

Šumava a výše objemu souší v NPŠ. Většina těžeb na území Národního parku Šumava jsou 

nahodilé těžby. Finanční zhodnocení prodeje dřeva má v současnosti klesající trend. Vhodné 

dříví pro rozvoj biodiverzity je ponecháváno k zetlení. 

 

Hlasování o informaci o naplňování dlouhodobých cílů na základě schválených Zásad 

péče o NPŠ (hlasováno souhrnně v usnesení):  
Výsledek hlasování:  27 pro, 0 proti, 0 zdržel  

Návrh byl schválen. Rada bere na vědomí. 

 

 

4. Informace o procesu projednávání návrhu klidových území (Starý) 

Podklady: klidová území NP Šumava – informace o procesu projednávání 

 

Jeden ze tří strategických dokumentů v Národním parku Šumava. Členům Rady byla 

představena průběžná informace o projednávání klidových území. Pro návrh klidových území 

jsou použity výsledky výzkumů, nálezová databáze, odborná literatura, případové studie atd. 

Výsledný návrh bude předložen MŽP. 

 



 

Klidová území národního parku jsou území s omezeným pohybem osob z důvodu umožnění 

nerušeného vývoje ekosystémů nebo jejich složek, které jsou citlivé na nadměrný pohyb osob 

a zranitelné vlivem rušivých vlivů s ním spojených. V klidových územích národního parku je 

zakázáno pohybovat se mimo cesty nebo trasy vyhrazené orgánem ochrany přírody, s 

výjimkou osob vyjmenovaných v zákoně. Při vyhrazení cesty nebo trasy může orgán ochrany 

přírody stanovit podmínky týkající se rozsahu, způsobu a času pohybu na této cestě nebo 

trase. Klidová území národního parku stanoví Ministerstvo životního prostředí opatřením 

obecné povahy. Hranice klidového území národního parku a informace o podmínkách pohybu 

na cestách nebo trasách v klidovém území národního parku vyznačí orgán ochrany přírody v 

terénu způsobem stanoveným vyhláškou Ministerstva životního prostředí. Předjednávání  se 

v současné době dokončuje a návrh bude zaslán MŽP k odsouhlasení před projednáním 

v Radě NP Šumava. 

 

Hlasování o informaci o procesu projednávání návrhu klidových území (hlasováno 

souhrnně v usnesení):  

Výsledek hlasování:  27 pro, 0 proti, 0 zdržel  

Návrh byl schválen. Rada bere na vědomí. 

 

5. Informace o plnění projektu Life for Mires (Starý) 

Podklady: prezentace  

 

Informace o projektu život pro mokřady – obnova rašelinišť na území Národního parku 

Šumava. V rámci tohoto projektu se obnovují i malé toky (potoky) a jejich niv. Cílem 

projektu je hlavně zachování vody v krajině a zvýšení hladiny spodních vod. 

 

Hlasování o informaci o plnění projektu Life for Mires (hlasováno souhrnně v usnesení): 

Výsledek hlasování:  27 pro, 0 proti, 0 zdržel  

Návrh byl schválen. Rada bere na vědomí. 

 

6. Různé 

informace o projektu usměrňování turistického ruchu (Hubený) 

- Projekt hradí Správa, Jihočeský a Plzeňský kraj 

- Tématem je analyzovat jaké jsou možnosti, aby se nám návštěvníci nekumulovali jen 

v několika lokalitách, ale po celé Šumavě 

 

 

Hlasování o návrhu Usnesení:  
Výsledek hlasování:  27 pro, 0 proti, 0 zdržel  

Návrh Usnesení z jednání Rady NPŠ, konané dne 30. června 2022 byl schválen. 

 

 
Usnesení z jednání Rady NP Šumava, konané dne 30. června 2023 ve Vimperku 

 

Rada Národního parku Šumava:  

 

 

1) Volí: 

a) návrhovou komisi ve složení: Ing. Petr Najman, Prof. RNDr. Jaroslav Vrba, CSc., Ing. 

Ladislav Macka    

b)  ověřovatele zápisu ve složení: Jan Voldřich, DiS., Prof. Ing. Hana Šantrůčková, CSc. 

c) Předsedu Rady NPŠ - Martin Hrbek 



 

d) Místopředsedu Rady NPŠ - Prof. RNDr. Jakub Hruška, CSc. 

 

1) Schvaluje: 

a) Program jednání Rady NPŠ, do bodu různé doplněna informace o projektu usměrňování 

turistického ruchu 

b) Zápis z jednání Rady NPŠ ze dne 24. 3. 2022 

c) Ustanovení pracovní skupiny pro návrh nového Jednacího a Organizačního řádu Rady 

NPŠ, ve složení předseda, místopředseda, zástupce Jihočeského kraje, zástupce 

Plzeňského kraje, Ing. Jana Hrazánková, Prof. Ing. Hana Šantrůčková, CSc., Prof. RNDr. 

Jaroslav Vrba, CSc. 

 

 

2) Bere na vědomí: 

a) Informace o naplňování dlouhodobých cílů na základě schválených Zásad péče o Národní 

parku Šumava. 

b) Informace o procesu projednávání návrhu klidových území. 

c) Informace o plnění projektu Life for Mires. 

d) Informace obsažené v bodu Různé informace o projektu usměrňování turistického ruchu 

 
 

 

 
 

Výsledek hlasování o schválení Usnesení z jednání Rady NPŠ ze dne 30. 6. 2023:  

Návrh byl přijat. 

  

Ve Vimperku, dne 30. června 2023  


